
 
ACTE PLE ORDINARI  
DATA 28 DE MARÇ DE 2006 
HORA 8  DEL VESPRE  

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: la Il·lm. Alcaldessa 

Montse Gatell Pérez 

- Gemma Perich Vidal    
- Joan Roura Umbert 
- Cèsar Galvan Romero  
- Núria Juncadella Roig 
- Mireia Casamada Humet 
- Jordi Roman Clusella 
- Xavier Romance Vilardell    
- Antònia Pérez Ballonga 
- Rosa Massot Casadevall 
- Ignasi Giménez Renom 
- José Eduardo González Navas  
- Jordi Carcolé García  
- Jordi Permanyer Bellmunt  
- Francesc Deu Trullas  
- F. Xavier García García 
 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari 

  
 
  1.- Aprovació, si escau, de l’esborrany de     
       l’acta de la sessió anterior. 
 
  2.- Donar compte dels decrets de  
       l’Alcaldia i acords de la Junta Govern  
 
  3.- Donar compte de la liquidació del  
        pressupost 2005 
       
  4.- Modificació pressupostària 2/2006 
 
  5.- Estatuts del Consorci Comarcal de  
        Promoció Econòmica 
 
  6.- Modificació del Reglament i Ordenança  
       fiscal del Centre de Serveis. 
 
  7.- Propostes de grups municipals 
 
  8.- Assumptes sobrevinguts   
   
  9.- Suggeriments i preguntes 
 

- Francesc Aragón 
   Interventor 
___________________________ 
   EXCUSEN L’ABSÈNCIA 
-  Sandra Roig Garay 

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels 
assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 
Abans d’iniciar la sessió la Sra. Alcaldessa dona  lectura, en nom de tots els grups 
municipals representants avui en aquest Ple, ICV.EPM, ERC. PSC i CiU una declaració 
institucional, consensuada,  sobre l’alto el foc a Euskadi. 
“El ple de l’Ajuntament  de Castellar del Vallès, davant de l’anunci del cessament 
permanent de la violència declarat per ETA vol manifestar: la seva  satisfacció, dins 
de la cautela, pel que sembla ser l’inici del fi de la violència al País Basc. La seva 
solidaritat amb tots aquells que han patit els efectes de la violència i amb els que 
encara ara pateixen limitacions en la seva llibertat. 
El seu desig que aquesta declaració sigui una realitat que afecti també a les accions 
d’extorsió, intimidació i kale borroka i que obri pas a un procés a Euskadi d’autèntica 
democràcia, pau i llibertat. 



Encoratjar a les forces polítiques  per a què recolzin el procés iniciat i s’esforcin amb 
actitud oberta i dialogant en la consecució de la fi de la violència i la normalització 
democràtica. 
Enviar aquesta declaració pautada a la Presidència del Govern d’Espanya i al 
Lendakari amb els nostres millors desitjos i la nostra solidaritat.” 
 
 1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA          
               SESSIÓ ANTERIOR 
 
Tothom manifesta que ha llegit l’acta. 
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA, I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL. 

 
 Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple dels Decrets de l’Alcaldia 
dictats des de l’última sessió plenària fins avui. 
La Corporació es donà per assabentada 
 

3.- DONAR COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST 2OO5 
 

Tot i que en la relació de decrets a donar compte en l’apartat anterior hi figura amb el 
núm. 111/2006  la liquidació del pressupost general, per a una major constància es fa 
constar a l’Ajuntament Ple: 
Es dona per assabentat de la liquidació del Pressupost General d’aquest Ajuntament 
corresponent a l’exercici de 2005, amb el detall que figura en el Decret del dia 28 de 
febrer, que s’aprova. 
La Sra. Alcaldessa   intervé tot llegint el text del Decret 
La Corporació se’n donà per assabentada 

 
4.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA 2/2006 
 

ATÈS, que per Decret de l’Alcaldia del dia 28 de febrer ha estat aprovada la liquidació 
del Pressupost General de l’exercici 2005, resultant un Romanent de Tresoreria Total 
de 7.967.286,85 €, un Romanent de Tresorera afectat de 6.816.217,67€ i un 
Romanent de Tresoreria disponible de 1.151.069,18€. 
ATÈS, que per acord de la Junta de Govern Local de 3 de març de 2006 es va aprovar 
l’expedient de modificació de pressupost 1/2006, pel qual s’aplicaven a pressupost els 
romanents de crèdits de l’exercici del 2005, en la seva totalitat. 
ATÈS que del Romanent afectat s’ha aplicat en l’anterior expedient un import igual a 
6.246.295,86€, per la qual cosa encara resta finançament afectat a les despeses 
provinents d’exercicis passats per import de 569.921,81€, malgrat que procedeix la 
seva aplicació a altres despeses dels que són ingressos originats per operacions de 
crèdit i anaven destinades a altres despeses ja executades; i del romanent per a 
despeses generals s’ha aplicat a despeses ordinàries un import igual a 430.662,58€ 
dins de l’expedient 1/2006, per la qual cosa resta pendent d’aplicació 720.406,60€. 
ATÈS, que s’han presentat factures corresponents a despeses efectivament 
realitzades el passat exercici per adquisicions i serveis de caràcter municipal que per 
manca de consignació o per haver-se presentat una vegada finalitzat l’exercici no 



s’han incorporat a la liquidació de l’esmentat exercici, essent el seu import de 
315.934,38 € havent proposat per al seu finançament el Romanent de Tresoreria 
disponible per a despeses generals encara restant. 
ATÈS, que estudiades les consignacions del pressupost de l’exercici del 2006 es 
considera prudent suplementar algunes partides del pressupost ordinari amb la resta 
del romanent de tresoreria disponible per a aplicar-lo en part a les despeses que 
actualment es troben que poguessin esdevenir insuficients, que en el seu conjunt són 
de 60.000,00 € que també es financen amb càrrec al Romanent de Tresoreria 
disponible. 
ATÈS que a la liquidació es comprova el fet que determinades fonts de finançament 
no seran invertides a les corresponents aportacions, sinó que podran modificar-se les 
afectacions inicials, d’acord amb l’expedient de liquidació del pressupost de 2005, per 
import de 463.715,50€. 
ATÈS que existeix major finançament sobre el previst de les partides de Torrent de 
Colobrers per un import de 580,22€ i que es creu adient incrementar la corresponent 
a l’exercici del 2006, a més de suplementar-la per import de 13.000€, per fer front a 
les actuacions en marxa, així com per a les aportacions dels particulars per al centre 
de serveis que podran anar a intervencions en equipaments públics, per import de 
105.847,65€. 
ATÈS que una vegada iniciada la gestió urbanística de l’àmbit de Can Bages serà 
necessari preveure una part del finançament de les quotes urbanístiques per finançar 
la part que es preveu gestionar durant l’exercici, sense que aquesta quantitat sigui 
definitiva. 
ATÈS que ha estat sol·licitat a la Diputació de Barcelona la inclusió d’una part del 
finançament previst per a l’exercici, segons el pressupost del 2006, al Programa de 
crèdit Local que inclou la subvenció dels interessos que l’Ajuntament hauria de pagar 
amb la reducció del capital sobre el qual es calculen, amb una operació per import de 
692.000€. 
ATÈS que serà necessari preveure una nova partida de despeses per l’amortització 
anticipada que suposa la reducció d’interessos per a exercicis futurs i la corresponent 
entrada d’ingressos en concepte de subvenció corrent; tots dos imports per la quantia 
de 86.857€. 
ATÈS que s’han firmat dos convenis amb la Generalitat de Catalunya per a la 
incorporació d’una persona per a la prevenció de la violència entre joves, i amb la 
Diputació de Barcelona per a les tasques d’informació del Parc de Sant Llorenç del 
Munt, amb aportacions de  12.000 i 21.600€. 
ATÈS, el que disposa l’article 22 de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, General 
d’Estabilitat pressupostària, pel qual les entitats locals que incompleixin els objectius 
d’estabilitat pressupostària hauran, en el termini de tres mesos, aprovar pel Ple de la 
Corporació i tramitar al Ministeri d’Hisenda la documentació per al seguiment 
corresponent.  
ATÈS, que la normativa sobre l’estabilitat pressupostària, que s’inicià amb la Llei 
abans esmentada, no ha estat desenvolupada convenientment mitjançant Reglament, 
que pugui adaptar la comptabilització corresponent, ni establir el contingut concret 
dels plans econòmics-financers, per a la correcció de la situació de desequilibri. 
ATÈS que és necessari gestionar els ingressos del deute previst al pressupost, per 
import total de 3.370.200,00 €, dels quals ja està iniciada la gestió dels primers 
692.000, ja que aquests últims són plenament competència de l’Alcaldia, i la venda de 



terrenys per al finançament de les obres corresponents a la següent fase del projecte 
de la plaça Major.  
Vista la documentació i informes que obren en l’expedient. 
Vist el que disposen els articles 177 al 182 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, 
segons els text aprovat pel Reial Decret Legislatiu, 2/2004, de 5 de març, que refon la 
Llei reguladora de les Hisendes Locals, i els seus corresponents del RD 500/1990, de 
20 d’abril, la Comissió proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Considerant la necessitat i urgència en la seva realització, s’aproven les 
despeses municipals efectuades durant l’exercici 2005 que, per manca de crèdit 
pressupostari o aportació dels documents comptables amb posterioritat al tancament, 
no van ser incloses en llur liquidació, per un total de 315.934,38 €. 
SEGON.- S’aprova l’expedient 2/2006 de modificació del pressupost, per suplement 
de crèdits i crèdit extraordinari, per aplicació del romanent de tresoreria afectat 
modificant el finançament inicial i no afectat i generació de crèdit per aportacions no 
tributàries a partir de la venda de terrenys i per aportació d’altres entitats, al 
Pressupost General del 2006 en la quantitat de 1.273.900,99 € el detall de la qual, 
per partides és el següent. 

a) RECONEIXEMENTS DE CRÈDITS 
PARTIDA DESCRIPCIÓ IMPORT 

2 432 22609 Altres despeses urbanisme 835,95 € 
3 422 21200 Conservació escoles 675,28 € 

12 463 22609 Publicacions 7.754,74 € 
12 463 22614 Publicitat 1.071,84 € 
12 463 22615 Campanyes 1.081,47 € 
12 463 22709 Serveis Professionals Externs 1.392,00 € 
13 121 21200 Conservació immobles 2.219,34 € 
13 121 22000 Material oficina Administració General 669,85 € 
13 121 22100 Electricitat Ajuntament 11.538,45 € 
13 511 21000 Manteniment Paviments 9.689,88 € 
13 511 21300 Senyalització Municipi 10.046,59 € 
13 511 21301 Contractació Maquinària 25.007,07 € 
13 511 21302 Maquinària i eines 1.777,82 € 
13 511 21400 Manteniment vehicles 4.066,80 € 
13 511 22000 Material oficina obres i serveis 442,51 € 
13 511 22104 Vestuari Brigada i neteja 993,27 € 
13 511 22100 Electricitat enllumenat públic 109.041,51 € 
13 511 22113 Material Obra 76.040,30 € 
13 511 22111 Material neteja 2.872,06 € 
13 511 22702 Contenidors obres 5.738,28 € 
13 511 22114 Material instal.lacions 615,26 € 
13 511 22710 Reparacions enllumenat 6.779,41 € 
13 511 22712 Manteniment elements via pública 3.354,27 € 
15 451 21200 Conservació edificis cultura i lleure 13.624,26 € 
15 451 22001 Llibres i revistes biblioteca 834,60 € 
15 451 22619 Actes culturals 872,20 € 
15 451 22620 Despeses protocolàries 864,43 € 
15 451 22621 Despeses tècniques cultura i lleure 12.952,63 € 
15 451 22623 Festes populars 2.182,31 € 



15 451 48900 Subvencions entitats cultura i lleure 900,00 € 
Augment en despeses 315.934,38 € 
El reconeixement de crèdit com a romanent de crèdit aplicat a l’exercici del 2006 a 
partir del present expedient serà immediatament executiu des de l’endemà de 
l’aprovació del present acord ja que es financen amb remanent de tresoreria no 
afectat de la liquidació. 
Augment en ingressos: 
 87000 Romanent Tresoreria no afectat 315.934,38 
b)  MODIFICACIONS D’ORDINARI 
Augment en despeses: 

PARTIDA  CONCEPTE PROPOSTA 
10 314 16000 QUOTES SEGURETAT SOCIAL 30.000,00 
10 121 14100 ALTRE PERSONAL 30.000,00 

T  O  T  A  L  S  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 60.000,00 

 
Augment en ingressos : 
87000  Romanent de Tresoreria no afectat  60.000,00 
c) SUPLEMENT D’INVERSIONS PER NOVA APLICACIÓ FINANÇAMENT I 
CRÈDIT EXTRAORDINARI 
Augments en despeses: 

PARTIDA DESCRIPCIO IMPORT 

2 511 60119 REMODELACIÓ CARRERS I 
INFRAESTRUCTURES 

346.000,00 

2 511 60148 POLÍGON INDUSTRIAL CAN BAGES 100.000,00 
5 533 64004 PLA DIRECTOR DEL RIU RIPOLL 50.000,00 
6 452 62245 VESTIDORS INSTAL.LACIONS ESPORTIVES 50.000,00 
6 452 62219 ZONA ESPORTIVA C/. ST. FELIU 35.000,00 
 8  011  91301 AMORTITZACIONS ENTITATS CRÈDIT 86.786,39 
10 121 63204 INVERSIONS EN EQUIPAMENTS PÚBLICS 175.000,00 
13 511 60145 PROJECTE DE TORRENT DE COLOBRERS 13. 580,22 

T  O  T  A  L  S  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 856.366,61 

 
Augments en ingressos 
 46109 Subvenció Diputació amortit. 86.786,39 
 60000 Alienació inversions reals 100.000,00 
 87000 Romanent de tres. Afectat 569.921,81 
 87000 Romanent de tres. No afectat 99.658,41 
  S  U  M  A  : 856.366,61 
 
d) GENERACIÓ DE CRÈDIT PER APORTACIÓ DE FINANÇAMENT PER 
CONVENIS 

AUGMENTS EN DESPESES  
PARTIDA  CONCEPTE PROPOSTA 

10 121 14100 ALTRE PERSONAL 41.600,00 
T  O  T  A  L  S  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 41.600,00 

Augments en ingressos 
 45501 Subvenció Generalitat.  12.000,00 
 46100 Subvenció Diputació  29.600,00 
  S  U  M  A  : 41.600,00 



RESUM 
DESPESES: 
a) Reconeixements de crèdit  315.934,38 
b)  Modificacions d’ordinari rom. credit 60.000,00 
c) Suplement i credit extra. Inversions 856.366,61 
d)  Suplement ordinari   41.600,00 
  S  U  M  A  : 1.273.900,99 
 
INGRESSOS: 
a) Romanent de Tresoreria: 

Afectat :  569.921,81 
 No afectat:  475.592,79 
b) Subvenció Generalitat  12.000,00 
c) Subvenció Diputació  29.600,00 
d)  Subvenció Diputació   86.786,39 
e)  Generació de crèdit venda terrenys 100.000,00 
  S  U  M  A  : 1.273.900,99 
  
TERCER.- Modificar el finançament afectat originari que resulta modificat per a la 
nova aplicació del pressupost. 
QUART.- Ordenar l’elaboració del Pla econòmic-financer per a la correcció del 
desequilibri pressupostari, en el moment d’aprovació de les normes sobre 
desenvolupament de l’estabilitat pressupostària, per tal que sigui aprovat pel Ple de la 
Corporació en el termini de tres mesos des de la publicació de les esmentades 
normes.  
CINQUÈ.- Els crèdits que s’incorporen per a les inversions seran executius un cop ho 
siguin els ingressos que els financen. 
SISÈ.- Delegar a la Junta de Govern Local les gestions conduents a la contractació del 
finançament necessari per a l’execució de l’annex d’inversions per a l’exercici del 
2006, en relació a la previsió d’endeutament mitjançant la tramitació d’un expedient 
amb concurrència pública amb entitats financeres. Delegar també a la Junta de 
Govern Local l’alienació dels béns, segons els procediments legalment establerts,  
necessaris per al finançament de l’annex d’inversions de l’exercici, i conseqüentment 
autoritzar  la venda dels béns immobles següents: 

- Finques resultants dels Projectes de reparcel·lació del Pla Parcial de Can 
Bages que s’adjudiquen a la Corporació municipal amb aprofitament 
urbanístic. 

- Parcel·les patrimonials de propietat municipal ubicades a la urbanització 
AIRESOL B, carrer del Xaragall  

SETÈ.- Publicar l'anterior acord per anunci al Butlletí Oficial de la Província i al tauler 
d'anuncis de la Corporació, per tal de realitzar el tràmit d'informació pública, durant 
quinze dies hàbils que estarà exposat a les oficines municipals, i en cas que no es 
presenti cap al·legació esdevindrà l'aprovació definitiva sense necessitat d'acord ulterior, 
d’acord amb la forma i terminis establerts a la Llei 39/88 i Reial Decret 500/1990.- 
La Sra. Gemma Perich  defensa la proposta tot dient que en aquesta modificació 
s’incorporen una sèrie d’apartats, augment d’ingressos, de despeses i complements  
de partides d’inversions. En el primer apartat de reconeixement de crèdits, hi ha 
factures que han arribat després de la liquidació del 2005, també n’hi havia algunes 
sense consignació, i per tant el reconeixement de la totalitat és de 315.934 €, dels 



quals una part important és d’electricitat i enllumenat públic, donat que s’han 
incorporat nous enllumenats i per això la despesa no es pot contemplar 
ajustadament, fins al final. També destaquem les modificacions que es fa en 
l’ordinari, i que seran complementades amb partides directament de l’Ajuntament, i 
que són quotes de seguretat social i altre personal, que és una previsió en els casals 
de primavera i vacances, i la tècnica prevenció de la  violència,  que cal complementar 
la partida de despeses que generarà aquesta contractació,  ja que el conveni no 
contemplava el 100 per cent del sou que percep. 
Pel que fa a quotes de la seguretat social, es complementa a més dels augments de 
personal, per conceptes de baixes sobrevingudes, hores extres, més personal, etc..  
Destacar el suplement que es fa en inversions i que s’aplica un nou finançament com 
a crèdit extraordinari, i que venen derivats de baixes o de partides no executades 
l’any 2005, i que seran destinats a remodelació de carrers.      
També disposem d’uns increments de despeses que s’afegeix a Can Bages, 100.000 € 
en previsió del projecte d’urbanització; 50.000 € destinats a complementar  el Pla 
director del riu Ripoll, 50.000 € pels vestidors d’instal.lacions esportives, i pels 
accessos a l’escola, nou pavelló i pistes de tenis 35.000 €.  
Com a amortització es posa un crèdit de la Diputació de 86.786 €. 
Com a augment d’ingressos per a complementar part d’aquestes partides tenim la 
subvenció de la Diputació, venda de part de terrenys de Can Bages, s’incorpora un 
romanent de tresoreria per actuacions no efectuades l’any 2005. 
S’obra un torn d’intervencions amb la Sra. Rosa Massot pel PSC tot dient que estem 
davant la segona modificació pressupostària, la primera aprovada per Junta de 
Govern Local va ser motivada per incorporar els romanents i les despeses de l’any 
anterior; però hi ha una part que són modificacions al pressupost d’aquest any, ja 
siguin partides que necessiten ser suplementades perquè no tenen consignació 
suficient o perquè s’han decidit noves incorporacions de compres o inversions. Del 
romanent disponible, és a dir del que no tenia una destinació concreta, 1.100.000 € 
se’n van aplicar 430.000 €, per tant queden 700.000 €; i ara en aquesta segona 
modificació se’n apliquen 475.000 €. 
El grup socialista podria estar d’acord en una part de les modificacions que s’han fet 
durant aquest any, però volem remarcar-ne una pel fet que ja ens va portar a oposar-
nos al pressupost del 2006. Tot hi quedar romanent disponible, es prefereix començar 
a vendre terrenys de Can Bages, per valor de 100.000 €; i si encara queda romanent 
disponible perquè no s’aplica i es guarda la venda de terrenys per moments en que 
serà imprescindible fer-ho.?, perquè no s’espera a que el polígon estigui urbanitzat, i 
per tant, aquests terrenys ja hagin augmentat de valor i l’Ajuntament hi sortiria 
guanyant?. Tot això s’entendria si no hi haguessin diners disponibles. Només aquesta 
partida ja ens obliga a oposar-nos a aquesta modificació. 
N’hi ha d’altres que s’entenen, estem a un any d’eleccions municipals, i s’augmenta 
considerablement la partida de remodelació de carrers; cal rentar la cara la municipi, 
l’antic Ajuntament, casal d’entitats, el torrent de Colobrers, en tres anys no s’hi havia 
aplicat res i ara correm-hi tots, no estem d’acord amb aquesta modificació i el nostre 
vot serà contrari. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer  intervé tot fent  uns aclariments al respecte. En 
l’elaboració del pressupost, la previsió d’ingressos sempre és fa la baixa. En la 
liquidació del pressupost del 2004, en relació a la del 2005, els ingressos corrents en 
el 2005, s’han incrementat en 3 milions d’euros i per sobre de la previsió del 
pressupost, i pel tema de l’endeutament, val la pena deixar clar que, també en la 



liquidació del pressupost del 2004, el percentatge d’endeutament estava en el 
87.57% i la liquidació del pressupost del 2005, l’endeutament ha baixat a 82.61%. 
Per ICV.EPM el Sr. Xavier Garcia manifesta el seu vot en contra. Des de l’aprovació del 
pressupost en cap moment hem potenciat la venda de terrenys a la zona de Can Bages, 
ja que som del parer que se’ls hi ha de donar una altra utilitat. En el seu moment ja 
vàrem manifestar la nostra oposició sobre la plaça Major sobre dimensionada, i ara ens 
obliga pel seu finançament, a la venda de patrimoni que ens condicionarà en un futur la 
possibilitat de fer altres polítiques, que seriem més positives i efectives per Castellar.  
Pel que fa a aquesta modificació de crèdit, a part d’incorporar tot una sèrie de 
romanents, inversions i finançaments, té un punt sisè on hi consta la delegació a la 
Junta de Govern per la venda de patrimoni.  
Per acabar aclarir la postura del vot que és en contra de la modificació perquè 
bàsicament, en la seva essència hi ha una venda de patrimoni en la qual hi estem en 
contra. 
En torn de replica la  Sra. Gemma Perich  torna a intervenir esmentat que la creació 
del polígon de Can Bages va ser perquè la evolució econòmica i el desenvolupament 
econòmic del municipi es mantingués, pel que fa a indústria i a l’oferta laboral, però 
no ens poden descuidar que la zona de Can Bages aportava al municipi recursos 
suficients per obres d’inversió a executar en successives legislatures. 
Alhora de fer aquesta modificació, amb romanent o amb inversió i per tant amb 
alienació de patrimoni, crec que no es tracta de fer grans operacions de promotor, 
sinó bàsicament participar d’aquest polígon en la mesura de tirar endavant perquè 
sigui així com a indústria i com a treball i per altra banda perquè hi hagi una aportació 
en finançament en un dels projectes grans, com és el de la Plaça Major. Sobre les 
pistes d’atletisme, val a dir que és un tema concret, on hi ha una previsió d’unes 
inversions, i un projecte i alhora una zona verda  posterior a la tanca perimetral de les 
pistes d’atletisme i que únicament s’ha complementat una part dins del propi projecte 
del parc de Colobrers i que s’hi ha fet una plantació d’arbres. 
I no s’hi ha fet res més perquè sempre estava al darrera del polígon industrial, però 
tanmateix com es va pactar en un conveni amb una indústria perquè col·laborés en la 
recuperació i remodelació d’aquest parc, s’ha apostat per redactar un projecte global i 
ara es procedeix a executar-lo a parts. 
La Rosa Massot pel PSC exposa que la seva oposició no radica en el polígon de Can 
Bages, només demanem que es faci en condicions, sense col·lapsar la carretera, amb 
aigua suficient, amb depuradora industrial i sobretot aplicant el romanent que queda 
de l’any passat. 
El Sr. Xavier García per ICV.EPM  insisteix en dir que aquesta política de generar 
polígons industrials ens està portant ara a un problema greu i que són les cues que es 
generen a la carretera, però segons sembla una de les úniques maneres de generar llocs 
de treballs és fent polítiques insostenibles. 
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC explica que el problema no està en el fet de créixer 
urbanitzant , residencialment o amb polígons industrials, això és un planejament, i 
aquest no és el problema del col·lapse que patim, hi ha un altre factor que són les 
administracions supramunicipals que hauríem, en el seu moment,  d’haver dotat de 
les infrastructures necessaris per la comunicació amb Castellar, i portem molts anys 
d’endarreriment, malgrat estar ja previstes aquestes dotacions.  
Per ERC el Sr. Francesc Deu  diu que el viver municipal només era una proposta 
tècnica i únicament s’ha fet una prova de plantació d’uns arbres. 



Per acabar el Sra. Alcaldessa  intervé per aclarir que s’estan fent les coses que ja 
estaven planificades, ara correspon executar-les d’acord amb les previsions.  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :   DEU           (10) dels regidors de CiU i ERC 
                   Vots en contra   :   SIS            (  6) dels regidors del PSC i ICV.EPM 
                      Abstencions       :   CAP           (  0)  

 
5.- ESTATUTS DEL CONSORCI COMARCAL DE PROMOCIÓ ECONÒMICA 
 

ATÈS que en data 14 de febrer de 2005, el Consell de Direcció del Servei d’Ocupació 
de Catalunya aprovà les bases per a un nou model de gestió descentralitzada de 
polítiques actives d’ocupació basat en quatre principis bàsics: primer, la 
descentralització de les polítiques actives d’ocupació (PAO); segon, la concertació 
público-privada; tercer, la dimensió local i territorial de les polítiques en el marc d’una 
estratègia global per a Catalunya i, quart, la seguretat jurídica per a les persones i 
empreses usuàries. 
ATÈS que el Consell de Direcció va escollir el Consorci com a fórmula organitzativa per 
a la descentralització de les PAO en el territori, entenent que, a més de respondre als 
principis de cooperació, dimensió territorial i seguretat jurídica, aquesta figura 
permetrà obtenir una major eficàcia en el processos d’inserció laboral i un augment 
de la competitivitat de l’economia catalana. 
Vist que en el document Declaració per a un Acord estratègic per a la 
internacionalització, la qualitat de l’ocupació i la competitivitat de l’economia catalana 
signat pel Govern de la Generalitat, les organitzacions sindicals i empresarials el dia 
16 de febrer de 2005, preveu entre les mesures per millorar la qualitat de l’ocupació i 
cohesió social que el Servei d’Ocupació de Catalunya (SOC) es dotarà d’un model de 
gestió descentralitzat dels serveis d’ocupació amb les entitats cooperants del SOC. 
ATÈS que a la nostra comarca, la llarga tradició d’actuació en favor de l’ocupació dels 
municipis i l’experiència singular del Pacte per l’Ocupació del Vallès Occidental amb la 
convivència durant els últims anys dels Pactes Locals de Terrassa i Sabadell, ha fet 
que representants de molts ajuntament i dels agents socials hagin participat 
activament durant el darrer any en les discussions plantejades davant la possibilitat 
de crear un nou model de servei i gestió de les polítiques actives d’ocupació. 
ATÈS que, en aquest sentit, el 30 de juny de 2005, el president delegat del Pacte per 
l’Ocupació del Vallès Occidental, en representació dels agents locals membres del 
Pacte, es va adreçar al director del SOC sol·licitant suport per a constituir un Consorci 
en l’àmbit territorial de la Comarca del Vallès Occidental que aplegaria tots els 
municipis de la comarca, el seu Consell Comarcal i les entitats representants de 
treballadors i empresaris. 
Vist que amb l’objectiu fonamental de presentar la proposta d’Estatuts per a la creació 
del Consorci per a l’Ocupació i la Promoció Econòmica del Vallès Occidental, el 12 de 
desembre del 2005 va tenir lloc un Consell d’Alcaldes, i el 9 de gener del 2006 
aquesta proposta va ser presentada per la Comissió Permanent del Pacte per 
l’Ocupació del Vallès Occidental davant el Director del Servei d’Ocupació de 
Catalunya. 
Vist que el passat 16 de febrer de 2006 va tenir lloc un Consell de Direcció del Servei 
d’Ocupació de Catalunya amb l’objectiu de validar la constitució i aprovació dels 
Estatuts del futur Consorci per a l’Ocupació i la Promoció Econòmica del Vallès 



Occidental, així com els instruments que contenen l’anàlisi DAFO de l’economia del 
Vallès Occidental i les seves conclusions. 
ATÈS que de conformitat amb els treball d’anàlisi i diagnosi anomenats “Diagnosi 
estratègica territorial del Pacte per l’Ocupació del Vallès Occidental” i el “Tercer pla 
d’acció del Pacte per l’Ocupació del Vallès Occidental ( 2004-2007) s’extreu una 
diagnosi sobre la situació de l’ocupació i l’activitat econòmica a la comarca, 
compartida pels diferents agents socioeconòmics i administracions públiques que es 
volen consorciar, que justifica la creació del Consorci per tal que aquest treballi cinc 
grans línies estratègiques que faran millorar la situació de la ciutadania i del teixit 
empresarial de la comarca, i concretament del municipi, i que són les següents: 

1. Impulsar la corresponsabilitat público-privada per tal de promoure la creació de 
més i millor ocupació a la comarca. 

2. Fer front a l’ajust industrial i a la deslocalització d’empreses, mitjançant el 
suport a les PIMES i a la creació de noves empreses. 

3. Potenciar la qualificació del capital humà. 
4. Impulsar la millora de la qualitat dels llocs de treball i la reducció de 

l’eventualitat. 
5. Promoure la inclusió social, la igualtat d’oportunitats en l’accés a l’ocupació i 

millorar la taxa d’activitat. 
Vista la proposta d’estatuts del Consorci per a l’ocupació i la promoció econòmica del 
Vallès Occidental, el qual es configura com a entitat pública de caràcter associatiu, 
voluntària i amb personalitat jurídica pròpia, diferent de la dels ens consorciats, 
elaborada en el marc jurídic que preveuen els arts. 57,58 i 87 de la Llei 7/85, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local; arts. 269 i següents del Text refòs de 
la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’art.55 de la Llei 13/1989, de 14 de 
desembre, d’organització, procediment i règim jurídic de l’administració de la 
Generalitat de Catalunya. 
ATÈS que, de conformitat amb l’establert als arts. 312 i següents del decret 
179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis 
dels ens locals, concretament l’ap.1r. de l’art. 313, els consorcis es constitueixen per 
l’acord dels òrgans competents dels ens locals, de les administracions i dels altres 
membres que els integrin. 
D’acord amb aquests antecedents, aquesta Comissió informativa econòmica proposa 
al Ple municipal l’adopció des següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment la creació i la constitució del Consorci per a l’Ocupació 
i la Promoció Econòmica del Vallès Occidental, i els estatus pels quals se’n regirà, i 
que acompanyen els presents acords. 
SEGON.-  Sotmetre l’acord adoptat i  el text dels propis Estatuts a informació pública 
pel termini de trenta dies mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial de la Província, el 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i el tauler d’anuncis. Aquests anuncis els 
efectuarà el Consell Comarcal del Vallès Occidental, amb caràcter col·lectiu, i 
substituint els que haurien de publicar separadament cadascun dels ens locals que 
constitueixen el Consorci, quedant formalitzada en aquest acte la delegació de 
facultats necessàries per a la dita actuació. Els acords adoptats inicialment 
esdevindran definitius en cas que no es presenti cap al·legació i/o reclamació en el 
període d’exposició pública 



TERCER.- Facultar indistintament l'Il.lma. senyora Alcaldessa  de la Corporació, per 
tal que puguin signar qualsevol document necessari per a l’efectivitat dels precedents 
acords. 
QUART.- Donar trasllat dels acords adoptats a totes i cadascuna de les 
administracions públiques interessades. 
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC explica que juntament amb els 23 municipis de la 
comarca del Vallès Occidental es presenta l’aprovació dels estatuts  del consorci 
comarcal d’ocupació i promoció econòmica, al ser un consorci hi formem part tots els 
municipis i cal fer-ne l’aprovació part de l’Ajuntament.  
Pel que fa al consorci es van aprovar unes bases per a un nou model de gestió 
descentralitzada del que són les polítiques actives d’ocupació, i aquest consell de 
direcció del SOC va escollir la formula organitzava dels consorcis, en aquests 
moments s’estan tirant endavant dos consorcis, el del Vallès Occidental i el de 
l’Hospitalet, i al darrera d’aquests s’aniran creant els respectius consorcis coincidint 
també amb grans ciutats o àmbits comarcals. Val a dir que la nostra comarca té una 
llarga tradició treballant per l’ocupació, continuant funcionant els tres pactes per 
l’ocupació que hi ha. 
El que justifica la creació d’aquest consorci i el treball que ha de dur a terme es pot 
resumir en cinc línies estratègiques que van destinades a millorar la situació de tots 
els ciutadans i ciutadanes de la comarca i del seu teixit empresarial i concretament 
del municipi. 
- impulsar la corresponsabilitat pública i privada per tal de promoure la creació de 
més i millor ocupació a la comarca.          
- fer front a l’ajust industrial i a la deslocalització d’empreses mitjançant el suport a 
les petites i mitjanes empreses i a la creació de noves empreses.  
- potenciar la qualificació del capital humà   
- impulsar la millora de la qualitat dels llocs de treball i la reducció de l’eventualitat 
- promoure la igualtat d’oportunitats en l’accés d’ocupació i millorar la taxa d’activitat. 
Val a dir que després d’aquesta creació es formaran diverses comissions territorials, 
formades per quatre o cinc municipis, que serà com el cometé executiu que al final 
prendre les decisions que afecten als mateixos municipis. 
En torn d’intervencions pel PSC el Sr. Ignasi Giménez avança el vot favorable del 
seu grup a l’aprovació d’aquest consorci. La veritat és que en uns moments en que 
s’està donant un procés de deslocalització d’empreses, que hi ha una reconversió 
industrial i que el govern de la Generalitat està parlant de la necessitat d’aplicar 
polítiques de creació de llocs de treball que suposin un valor afegir, per nosaltres és 
una molt bona noticia aquesta aprovació i especialment perquè amb aquestes cinc 
línies estratègiques creiem que és molt important i interessant que s’aposti per dues, 
la col·laboració amb el sector privat i públic i l’altra perquè ens dotem d’un organisme 
de caràcter supramunicipal a través del consell comarcal i dels diversos municipis que 
en formen part. 
El Sr. Xavier García per ICV.EPM  intervé tot incidint en la situació política que es dona 
aquesta descentralització de les polítiques actives d’ocupació que pel grup d’iniciativa no 
es gratuït que es doni en una Generalitat, on governa una coalició d’esquerres, ja que és 
la plasmació de la política de caràcter municipalista i de potenciació del territori en la 
seva representació més directa al ciutadà, i és important veure com es va avançant amb 
les polítiques progressistes; i també la rellevància que pren l’Ajuntament amb aquesta 
proposta, i amb això els Ajuntaments tindrem més pes específic alhora de poder 



planificar les polítiques actives d’ocupació, així com d’altres polítiques que avui en dia 
s’estan incentivant, com promoció de noves tecnologies, etc..  
Crec que són dues qüestions bastant importants i que com Ajuntament veiem que poc a 
poc les nostres reivindicacions per poder intervenir d’una forma més activa en la política 
general, econòmica i en la capacitat de poder crear les condicions favorables per 
aconseguir més llocs de treballs i millores en les empreses. Per tant és una situació molt 
positiva i que cal prendren’s-ho molt seriosament, ja que sens obren unes perspectives 
per treballar molt millor de les que tenim ara.           
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

 
6.-  MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT I ORDENANÇA FISCAL DEL CENTRE  
      DE SERVEIS 

 
El Centre de Serveis del Pla de la Bruguera, realitza tres tipus de funcions: 

a) la cessió de mòduls en arrendament administratiu a empreses de serveis que 
ajudin a millorar i potenciar la productivitat de les empreses ubicades en els 
polígons industrials del municipi 

b) la cessió de mòduls en arrendament administratiu a nous emprenedors 
c) posar a disposició de les empreses les sales de reunions i conferències del 

centre i altres serveis generals  
Per a regular aquestes prestacions té aprovat, en data 30 de novembre de 1999, el 
Reglament d’aquest servei, que es considera necessari ampliar o modificar alguns dels 
seus articles, concretament els: 3.3, 4.4, 8.h, 12.2 i 3 i el 13.2. Atenent el que 
disposa l’article 178 de la Llei municipal i de Règim Local de Catalunya, el 
procediment per a la modificació és el mateix per a la seva aprovació. 
Per altra banda l’ampliació del Centre de Serveis, ha suposat una major complexitat 
de funcionament i de gestió, així com un increment de les despeses que cal reflexar 
en l’Ordenança Fiscal. 
Atenent que per modificar les Ordenances fiscals, també s’ha de seguir idèntic 
procediment . 
Per la qual cosa a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment  la modificació del Reglament Regulador del Centre 
de Serveis, tot exposant-la al  públic durant el termini de trenta dies hàbils, en cas 
que no es rebi cal al·legació o reclamació l’acord inicial esdevindrà definitiu. 
SEGON.- Aprovar  la modificació inicial de l’ordenança fiscal núm. 16, “taxa per a 
l’ocupació temporal del domini públic” en l’apartat corresponent als locals de Centre 
de Serveis, substituint el preu de mòdul únic per: 
 Superfície en m2 Preu mensual 
Local núm. 3 28,5 280 
Local núm. 4 34,8 340 
Local núm. 6 25,45 250 
Local núm. 7 18,5 180 
Local núm. 8 18,5 180 
Local núm. 9  18,5 180 
Local núm. 10 18,5 180 
Local núm. 11 18,5 180 
Local núm. 12 32,4 315 
Local núm. 13 27,4 270 



Local núm. 14 28,3 270 
Local núm. 15 27,6 270 
Local núm. 16 26,95 270 
Local núm. 17 32,35 315 
L’anterior modificació s’exposarà al públic durant el termini de 30 dies hàbils i aquesta 
modificació inicial esdevindrà definitiva, si no hi ha cap al·legació o reclamació en 
període d’exposició pública. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer defensa la proposta en el sentit que degut a 
l’ampliació del centre de serveis cal adaptar el reglament així com la ordenança fiscal  
ja que a l’haver-hi més locals i també diferents usos i per tant s’ha de modificar.  
Amb aquesta ampliació tenim 17 locals més amb un preu que oscil·la entre 180 
€/mes, pels locals més petits, fins a 340 €/mes. I en quant a reglament, s’adapta per 
establir els criteris de selecció per noves empreses, s’incorpora la preferència a 
projectes vinculats o relacionats amb les noves tecnologies. 
En torn d’intervencions pel PSC, el Sr. Jordi Carcolé  exposa que aquest centre de 
serveis és un bon element de suport a empreses del nostre municipi, un bon nombre 
d’aquestes empreses no disposa en les seves instal.lacions d’un lloc adequat per fer 
reunions o conferències. Però dels tres tipus de serveis que presta aquest centre, el 
de cessió de mòduls en arrendament a nous emprenedors, és el que considerem més 
interessant, és molt positiu que des de l’Administració Local es recolzi dins de les 
seves possibilitats, a aquestes persones, que ja sigui de manera individual o jurídica 
decideixen emprendre un projecte empresarial, i més si aquest projecte comporta la 
creació de nous llocs de treball per a residents de Castellar. Evidentment aquest 
projecte haurà de tenir un mínim de garanties d’èxit, per la qual cosa també veiem 
amb bons ulls que es valori la concurrència d’un assessorament a emprenedors que 
estudií la viabilitat del mateix. La substitució del preu únic que hi havia fins ara, pels 
mòduls per un preu en funció de la superfície dels mateixos sembla lògica, i per tant 
la modificació la modificació corresponent de l’ordenança fiscals, que estableix aquest 
preu. 
Ara bé, aquesta ordenança fiscal es va aprovar en el Ple del dia 25 d’octubre de l’any 
passat, que el centre de servei s’estava ampliant se sabia, que això originaria unes 
majors despeses de funcionament i de gestió, també se sabia, i per tot això la nostra 
sorpresa al veure la magnitud d’aquesta modificació, no tant pel seu valor final, sinó 
pel percentatge que representa aquest augment i per la manca de previsió que això 
denota, hem passat d’un preu mensual únic de 146,20 €, per mòdul, a uns preus que 
oscil·lant entre els 180 € els mes petits fins el 340 € els mes grans, és a dir 
increments que van des d’un 23% en el millor dels casos fins a un 132% en el pitjor. 
En base a tots aquests raonaments la postura del grup socialista serà l’abstenció. 
En torn de replica el Sr. Jordi Permanyer per ERC explica que el fet que ara es porti 
a aprovació i no amb l’ordenança fiscal aprovada, és perquè aquestes quantitats van 
calculades amb la repercussió més exacta possible de les despeses que comporta la 
utilització del centre de serveis, i ara a l’entrar en funcionament, es pot fer un càlcul 
més precís. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :   ONZE          (11) dels regidors de CiU, ERC i ICV-EPM 
                   Vots en contra   :   CAP            (  0)  
                   Abstencions       :   CINC           (  5) dels regidors del PSC 
 



7.- PROPOSTES DE GRUPS MUNICIPALS 
 
La Sra. Alcaldessa,  exposa que el grup socialista va presentar a la Comissió 
informativa una proposta de resolució per ser aprovada en aquest Ple d’al·legacions al 
Pla d’Infrastructures al Transport (PITC). No es presenta  en aquest Ple, amb el 
compromís de fer explícit el compromís de l‘equip de govern de fer una reunió en el 
transcurs de la setmana vinent, per tal de parlar-ne conjuntament. I presos els acord 
donar-ne compte en el proper Ple. 
 
7.1.- COMMEMORACIÓ DE LA II REPÚBLICA 
A continuació la Sra. Alcaldessa  diu que els grups municipals d¡ICV-EUA, CiU, ERC i 
PSC presenten una moció de reconeixement a la II República en el seu 75 è 
aniversari. 
El Sr. Xavier Garcia  per ICV-EPM dona lectura a la moció: 
“Durant els primers anys de l’anomenada transició, la memòria història i la veritat 
dels fets de la Guerra Civil i la repressió subsegüent, que havien estat 
sistemàticament negades pels franquisme, van ser obviades i silenciades. Ni que 
només fos per aprendre la lliçó d’allò que mai no hauria de tornar a passar, hauríem 
de fer l’acte de justícia història de recordar i, si cal, homenatjar, aquells que s’ho 
mereixen. Un acte així no causarà cap víctima i, en canvi, servirà per rescabalar les 
persones que van ser víctimes de l’odi desfermat per la repressió i que, tot i el temps 
transcorregut continuen sense cap mena de reparació. I tampoc, podem permetre que 
quedi en l’oblit el parer que en les ciutats i pobles moltes ciutadanes i ciutadans i al 
front d’ells els nostres alcaldes de la República varen jugar, en l’avança la nostra 
societat, en defensa de les llibertats individuals i col·lectives i per la justícia social. 
Les eleccions municipals del 12 d’abril del 1931 van fer palès que Catalunya i Espanya 
tenien un desig profund de llibertat. Amb el triomf de les candidatures republicanes i 
d’esquerres, assoleix el poder la majoria social que havia estat silenciada durant tants 
i tants anys de governs no democràtics. Les eleccions possibilitaren la proclamació de 
república catalana, que després, en una negociació entre el govern provisional de la 
República i Francesc Macià, donaria lloc a la recuperació de la Generalitat de 
Catalunya. 
El 9 de desembre de 1932, les Corts republicanes van promulgar la Constitució més 
avançada del seu temps, que en l’article primer definia l’Estat espanyol com “una 
República democràtica de treballadors de tota classe que s’organitza en règim de 
llibertat i justícia. La II República va aixecar l’ànim del poble amb un programa 
alternatiu a la vella Espanya cacic de la Restauració, amb un programa de canvi social 
basat en la reforma agrària i el protagonisme del moviment obrer, la separació de 
l’Estat i de l’església, el control democràtic dels cossos armats, una ambiciosa feina 
educativa basada en un potent principi democratitzador de la societat exemplificat 
l’aposta per foragitar l’analfabetisme arreu del país (aquest va passar dl 75% al 25% 
de la població al llarg de la II República) i una resposta política a la pluralitat nacional 
de l’Estat Espanyol reconeixent els Estatuts d’Autonomia de Catalunya, Euskadi i 
Galícia. No podem oblidar l’esforç en la modernització de Serveis Públic que incidien 
en àmbits tant important com la sanitat, la higiene i les obres públiques. Entre els 
principals avanços, la República va obrir la porta a la participació política de les dones, 
que van conquerir el dret al vot, el matrimoni civil i el dret al divorci. La República es 
truncada pel cop d’estat del 18 de juliol de 1936, encapçalat, entre d’altres, pel 
general Franco, amb el suport de determinats sectors de al societat espanyola que 



amb la política de la república van veure perillar els seus privilegis. 
Avui en dia moltes persones grans van viure aquella etapa esperançadora, i que van 
combatre en la cruel guerra civil, segueixen amb nosaltres. Van patir també quaranta 
anys de dictadura, privats de llibertats i drets bàsics, i amb l’arribada de la 
democràcia han hagut d’esperar que se’ls comenci a reconèixer la lluita i defensa del 
Govern legítim de la República, com a forma d’estat, que representava la voluntat 
majoritària de la ciutadania de l’estat Espanyol. 
Per tot això els grups municipals d’ICV-EUA, CiU, ERC i PSC proposen a l’Ajuntament 
Ple l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Commemorar el 75è Aniversari de la celebració, el 12 d’abril de 1931, 
d’unes eleccions lliures i representatives. Reiterar la condemna a l’aixecament militar 
del 18 de juliol de 1936, contra el poble i el govern legítim de la II República 
espanyola: 
SEGON.- Saludar i recordar  la II República espanyola, en el seu 75ê aniversari, i el 
gran llegat que suposa per a les nostres generacions. Celebrar el 75 è aniversari de la 
proclamació, el 14 d’abril, de la República Catalana dins la federació de repúbliques 
ibèriques i la seva transformació, com a resultat de la negociació, en el restabliment 
de la Generalitat. 
TERCER.- Retre homenatge  a totes les persones que van caure i defensar la 
República com a ordre constitucional i democràtic vigent, amb una digna presència de 
la bandera republicana a l’edifici consistorial el dia 14 d’abril. 
QUART.- Fer homenatge  públic coincident amb el 75 è aniversari de la II República 
als membres de totes les corporacions dels Governs Municipals de la II República, i de 
forma rellevant als seus alcaldes. 
En torn d’intervencions ell Sr. Ignasi Giménez  pel PSC recalca que el grup socialista 
donarà suport a la present moció entre altres coses perquè se sent hereu dels valors 
de la II República, valor de laïcisme, civisme, federalisme, valors que no van ser 
abstractes, sinó que després es van plasmar en un ideari polític que es va intentar 
posar en marxar malgrat tots els obstacles en que es trobar. Creiem que cal 
homenatjar a tots els electes que van formar part en aquells consistoris i en especial 
als alcaldes ciutadans que varen estar  aquí a Castellar, Antoni Tort i Vicenç Roca. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer  diu que des del grup d’esquerra és un motiu de 
satisfacció el que avui es porti al Ple de l’Ajuntament aquesta moció. Ens sentim 
hereu de la república perquè acabem de celebrar el 75 è aniversari de la fundació 
d’esquerra republicana, que va ser el partit de govern de la República. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
7.2.- SUPORT A RÀDIO 4 
 
Finalment la Sra. Alcaldessa  exposa que els grups municipals d’ICV-EUA, CiU, ERC i 
PSC presenten una moció a favor del manteniment de Ràdio 4 i TVE de Sant Cugat u 
en suport als seus treballadors i treballadores. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC fa lectura   
“Ràdio 4, emissora pionera en l’ús de la llengua catalana, es veu avui amenaçada de 
mort, després de l’anunci fet per la directora general de Radiotelevisió Espanyola 
(RTVE), Carmen Caffarel, en què explicitava el tancament de les seves emissions en 
el marc de la nova llei de RTVE. 
La decisió de cloure l’activitat de Ràdio 4 és només el desencadenant d’una política de 



deixadesa i de desinterès que s’ha anat fent ben palesa durant una colla d’anys. I és 
que perquè aquesta històrica emissora seguís funcionament amb èxit i es consolidés 
com una de les ràdios de referència en català haurien estat necessàries un seguit de 
mesures polítiques, econòmiques i de model informatiu que mai no s’han arribat a 
posar  seriosament sobre la taula. Cal recordar que Ràdio 4 va néixer el desembre de 
1976 amb l’objectiu d’utilitzar el català com a fet diferenciador de la resta d’emissores 
que aleshores ocupaven l’espai radioelectric de l’Estat espanyol i que, en el seu 
moment, va constituir una referència important per al conjunt de la ciutadania de 
Catalunya. 
En aquesta mateixa línia TRVE de Sant Cugat també va constituir una referència 
important pels ciutadans i ciutadanes de Catalunya i continua desenvolupant una 
tasca molt important. Malgrat això també pot seguir el mateix camí que ràdio 4 i la 
reestructuració que pretén fer RTVE a Catalunya pot afectar a 400 persones 
És per aquests motius que els Grups Municipals de CiU, ERC, PSC i ICV.EPM, proposen 
a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Manifestar públicament  que el tancament de Ràdio 4 i la reestructuració 
de TVE de Sant Cugat suposaria un nou i gravíssim incompliment d’una de les 
obligacions bàsiques que han de prestar els mitjans públics de titularitat estatal: la 
promoció i la defensa de la pluralitat lingüística i cultural de l’Estat espanyol. 
SEGON.- Fer arribar al govern espanyol i a la direcció de RTVE la necessitat que no 
només es mantingui la programació de Ràdio 4 i TVE de Sant Cugat sinó que es 
potenciïn les seves emissions tenint en compte la importància històrica de les 
emissores, la qualitat dels professionals que hi treballen i la bona feina feta fins al 
moment. 
TERCER.- Donar suport  a les mobilitzacions que duen a terme els treballadors i les 
treballadores de Ràdio 4 i TVE Sant Cugat en defensa de la continuïtat i la millora de 
les seves emissions 
QUART.- Fer arribar  aquesta acord al president del govern espanyol, a la directora 
general de RTVE, als grups parlamentaris presents al Congrés de Diputats i al Senat, 
a l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació de Municipis de Catalunya”. 
En torn d’intervencions pel PSC el Sr. Pepe González  després de manifestar el 
recolzament a la proposta diu que cal diferenciar-ne dos aspectes, un és que pot 
donar la impressió que defensem l’actual model de televisió, que no es cert, i l’altra la 
defensa legitima dels interessos dels treballadors, que si que la compartim. 
Pensem que la marca de Ràdio 4 cal que es mantingui per raons històriques i 
sentimentals, no sabem si dins de l’actual formula o bé dins de la Corporació catalana 
de Ràdio i Televisió que podria assumir-la  i donar-li una formula compatible amb  la 
resta de ràdio pública catalana.  
En el cas de televisió espanyola creiem que és un model inviable, i sobre tot després 
dels vuit anys de govern del PP que l’han portada a un deute per sobre d’un bilió de 
les antigues pessetes.  Cal que s’hi posi remei perquè si les televisions privades estan 
guanyant diners amb una quantitat d’espectadors semblants a la pública, i la pública 
ha acumulat una gran deute, alguna cosa no acaba de funcionar prou bé. 
Per un altre costat pretendre que en un procés de reestructuració i reducció es 
potenciïn les emissions de Sant Cugat, es poc realista. Però el que si que es 
indubtable es que s’ha d’estar al costat dels treballadors i exigir que el procés de 
reoordenació sigui el menys traumàtic possible i que es busqui la concertació i l’acord 
entre l’empresa i els treballadors. 



El Sr. Xavier García per ICV.EPM  exposa que estem davant dels processos engegats 
en aquest país des de fa temps que son la liberalització de tot el sector públic. Es va 
començar amb telefònica i altres empreses grans, i poc a poc s’arriba a la desmantelació 
de tots els serveis públics generals, correus, etc.. i ara li toca a la televisió. Amb això 
vull dir que cal anar en compte, perquè els serveis públics estan per alguna cosa més,  i 
fa menció a l’esmena que es vol presentar a la Llei del Projecte de Llei de la ràdio i  
televisió de titularitat estatal, més tard quan arribi la reestructuració intentar que no 
paguin els plats trencats els de sempre. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT      
 
 
I no havent-hi assumptes sobrevinguts ni suggeriments ni preguntes, ni cap cas més 
assumptes a tractar, essent un quarts de deu del vespre, s’aixeca la sessió de la qual 
s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari, amb el 
vist-i-plau de la Sra. Alcaldessa. 
 


